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WaardeRingerwijs gezien kunnen we terugblikken op een mooi 
jaar, vol ontmoetingen, nieuwe projecten en constructieve 
samenwerkingen. Mensen en materialen plukken er de 
vruchten van! 

In dit wintermagazine proberen we een indruk te geven van 
de vele ontwikkelingen. We kunnen niet volledig zijn want er 
gebeurt voortdurend van alles, maar het schept een beeld van 
de dynamiek.
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We hebben in 2023 twaalf nieuwe partners mogen verwelkomen

groeiend netwerk

• Oost NL

• Zwolsche Zwammen

• Hoogeboom Raalte

• Kunstzinnig Textiel

• Menso Alting

• Klerenzooi

• Aberson

• Savvy Collectives

• Top Vechtdal

• Mijn Wand – Vakmanschap GO

• Weever Circulair 

• Vakmensen

Totaal 64 partners:

• 5 gemeenten

• 2 kringloopbedrijven (6 vestigingen en 2 Schatkamers)

• 32 ondernemers (mkb)

• 3 afval/grondstofbedrijven

• 13 onderwijsinstellingen (praktijkonderwijs, vmbo, mbo en hbo) 

en kennispartners

• 6 zorginstellingen/sociale werkvoorzieing

• 3 maatschappelijke organisaties
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maart 2023 | Partnerbijeenkomst bij RPP in Nieuwleusen

‘Kunststoffen zijn te waardevol om weg te gooien’, aldus algemeen directeur 

Emmelien Regeling. ‘Niet alleen als eindproduct, maar ook aan het begin van de 

keten in het productieproces. Wij verzamelen alle restafval uit de productie om 

direct weer te recyclen als grondstof.’

juni 2023 | Partnerbijeenkomst bij ROVA in Zwolle

‘Wij zijn zelf voortdurend aan het kijken hoe we kunnen invoegen in een circulaire 

economie’, aldus senior beleidsadviseur circulaire economie Marjolein Mann. ‘Als 

er een mogelijkheid is om een deel van de materialen die we zien binnenkomen 

op een andere manier in te zamelen of te verwerken, dan willen we daar graag 

over nadenken.’ Er is een kringloopinnamepunt in de milieustraat gerealiseerd en 

zamelt ROVA met de GRIP-wagen kaarsenvet en cd’s en dvd’s in. Het innamepunt 

van de kringloop op de milieustraat van ROVA is nog steeds een groot succes.

september 2023 | Partnerbijeenkomst bij drukkerij Zalsman in Zwolle

Dit keer ontmoetten we elkaar bij drukkerij Zalsman op bedrijventerrein 

Hessenpoort in Zwolle. Een bijzonder familiebedrijf dat al 165 jaar bestaat en hard 

aan de weg timmert op het gebied van inclusief en maatschappelijk verantwoord 

ondernemen, met oog voor circulariteit. Het was ook de partnerbijeenkomst 

waarin onze geliefde, gedreven en inspirerende projectleider Maarten van 

Dongen afscheid nam. Speeches alom en hier en daar werd best wel een traantje 

weggepinkt. Lees hier het afscheidsinterview met Maarten.

december 2023 | Partnerbijeenkomst bij Natuur en Milieu Overijssel 

en Van Waarde

In december kan de partnerbijeenkomst alleen bij de winkel Van Waarde in de 

Zwolse binnenstad zijn: ‘Onderwijs op alle niveaus en circulaire economie komen 

in deze winkel samen’, vertelt projectleider Rosa Scholtens. ‘Het winkelend publiek 

heeft het vaak niet eens door dat deze winkel anders is dan andere winkels. En 

dat is ook precies de ambitie die we hebben.’ Na de rondleiding was er nog een 

hapje en een drankje op de nieuwe stek van Natuur en Milieu Overijssel om weer 

een mooi WaardeRing jaar af te sluiten. 
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Ik ken Maarten sinds mijn begin bij PSP. Eerst als DCPV-lotgenoot en later ook 
via het project kunststofherkenning bij de kringloopwinkels. Hij heeft mij een 
groot netwerk gebracht die verder reikt dan alleen plastics, maar ook textiel en 
hout. Maarten heeft mij ook actief betrokken bij dit netwerk en wist mij altijd 
te vinden als het over kunststoffen ging. Ik vond het ook leuk om hem te helpen 
met deze vraagstukken omdat Maarten hier altijd dankbaar voor was.

Maarten heeft veel voor WaardeRing betekend. Hij was de verbinder, de 
‘lopende LinkedIn’, wist nagenoeg van alle partners waar hun krachten lagen. Hij 
is toegankelijk, weet veel en is een leuke projectgenoot. Hij waardeert je en is 
ook vaak in voor een informeel praatje bij de kof昀椀e. 
Ik ga zijn waardering voor de kennis en krachten van anderen missen.

Erwin Zant

onderzoek en ontwerp
Samen met The Substitute en VME Nederland kijken we naar de 
mogelijkheden voor een meubelreparatieketen in Zwolle. 
‘Producenten moeten gaan nadenken hoe ze de levensduur van hun producten 

kunnen verlengen. Bijvoorbeeld door reparatie als service aan te bieden. Om te 

repareren heb je vakmensen nodig, en daarvoor heb je opleidingen nodig die 

jongeren leren repareren. En niet te vergeten, de consument moet ook de waarde 

van spullen weer gaan herontdekken en meer open staan voor reparatie,’ vertelt 

Machteld Rijnten (The Substitute).

Cibap studenten werken samen met Shelduck.co aan het 3D printen 
met afval zoals zaagsel, koffiedik en papier. 
‘We zijn een hele creatieve school en ik vroeg me af hoe we in de verbinding 

kennis en kunde konden inzetten om bepaalde problemen aan te pakken, zoals 

het gebruik van reststromen als filament’, vertelt Suzette Benjamins van Cibap 

Vakschool voor vormgeving. ‘Ik vroeg onze relatiebeheerder Minze Leistra of hij 

iemand wist die verstand had van duurzaam 3D-printen. Hij bracht me in contact 

met WaardeRing-partner Olivier Gossink van Shelduck.co.’

Cibap studenten bedenken technische bouwpakketen voor het 
Makersfestival met materialen van de kringloop. 
Op het Makersfestival, ook een partner van WaardeRing, maken kinderen kennis 

met ambacht en techniek. ‘Creatieve studenten van het mbo inspireren op deze 

manier leerlingen in het basisonderwijs om te gaan doen!’ legt ambassadeur 

circulariteit Ellen Bosman van Cibap uit. ‘Leerlingen van TIB, Thorbecke, de Twijn 

en TalentStad In Bedrijf, sorteren de materialen voor deze nieuwe bouwpakketten 

en vormen daarmee een essentiële schakel om alles vorm te kunnen geven. Klinkt 

eenvoudig, én dat is het ook in een circulaire economie’, benadrukt ze.

Studenten Industrieel Product Ontwerp van Hogeschool Windesheim gingen 

in april en in oktober aan het werk met materiaal van Kringloop Zwolle. Ze 

ontwierpen producten die desgewenst daadwerkelijk bij één van de sociale 

WaardeRing-partners in productie genomen en verkocht worden. Student Kjell: 

‘Dat bed was eerst nutteloos afval. Maar als je het demonteert zie je er ineens een 

kapstok in. Heel bijzonder.’

Studenten van Windesheim Honours College keken naar effectief en duurzaam 

fysiek communicatiemateriaal voor WaardeRing.

Studenten van Deltion E-commerce maakten een plan voor de WaardeRing 

website om beter gevonden te worden in zoekmachines.
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https://waarde-ring.nl/reststroom-3d-printproject-van-cibap-en-shelduck-co-verdient-navolging/
https://waarde-ring.nl/reststroom-3d-printproject-van-cibap-en-shelduck-co-verdient-navolging/
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En verder...
Het Windesheim-studentenonderzoek naar de demontage van autostoeltjes 

wordt genoemd in de nieuwe CIRCO track Fietsen, Fietsaccessoires etc.

Deltion-studenten brengen de leerstromen en de kaarsenstroom binnen 

WaardeRing in twee video’s van ongeveer een minuut in beeld.

Op het gebied van circulariteit roept het gebruik van polyester in textiel 

vele vragen op. Wat komt er binnen bij kringloop, hoe wordt het verwerkt en 

hoe weten we zeker dat het niet in Afrika gedumpt wordt? Op verzoek van 

WaardeRing gingen Windesheim-studenten op onderzoek uit.

Video CD’s: Deltion-studenten brachten de CD/DVD stroom van WaardeRing 

in beeld in een korte video, met als doelgroep de leerlingen van het 

praktijkonderwijs.

Deltion-studenten ontwierpen bordjes voor in de Schatkamer om het verhaal 

achter de producten van de WaardeRing makers weer te kunnen geven. 

Hogeschool van Amsterdam start samen met Windesheim het vierjarig onderzoek 

Urban Upcycling. WaardeRing is onderdeel van het onderzoek, waarbij succes-

factoren van het circulair ecosysteem in kaart worden gebracht. Lees het hier.

Flyers uit restpapier met zaden. Grondschilderingen met duurzaam krijt. Een 

video in plaats van een magazine. Studenten van het Windesheim Honours 

College onderzochten hoe WaardeRing communicatiemiddelen duurzaam kan 

inzetten. Conclusie: het kan! Lees hier het resultaat van dit onderzoek
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https://waarde-ring.nl/wp-content/uploads/2023/09/Flyer-Circo-track-Fietsen-Fietsaccessoires-veiligheidsproducten_v3.pdf
https://waarde-ring.nl/polyester-in-textiel-nader-bekeken/
https://waarde-ring.nl/upcycling-en-ecosystemen-wat-werkt-wel-en-wat-niet-een-onderzoek/
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Training Kunststofherkenning bij 2Switch in Raalte en Kringloop 
Steenwijk. De gemeente Rijssen Holten kwam op bezoek in Dalfsen.
Polymer Science Park en Noggus&Noggus Dalfsen gaan in de regio op tournee 

met de training Kunststofherkenning. Want plastic sorteren levert veel op. ‘Uit 

ons onderzoek blijkt dat de meest voorkomende kunststoffen die bij de kringloop 

binnenkomen PP en PS zijn’, vertelt projectleider Erwin Zant van Polymer Science 

Park. ‘Dus als je dat sorteert, ben je al een heel eind.’

Gemeenten Oosterhout, Nijmegen en Almere krijgen een rondleiding 
bij Noggus&Noggus Staphorst.
‘Bijzonder om te zien hoe weinig je eigenlijk nodig hebt om een circulair 

ambachtsnetwerk te beginnen’, stelt Alice Dinger. Ze is beleidsmedewerker 

duurzaamheid bij de gemeente Oosterhout. ‘Voor een fysiek centrum moet je 

eerst ruimte regelen. Met een netwerk kun je gewoon beginnen. Bij ons in de 

regio poppen allerlei circulaire initiatieven op, het is de kunst om die samen te 

brengen. We zijn bij WaardeRing heel wat wijzer geworden.’

kennisdeling
door het hele land
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https://waarde-ring.nl/training-kunststofherkenning-van-psp-en-noggusnoggus-slaat-aan/
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Bedankje na bezoek van Lelystad aan 
arbeidstrainingscentrum TIB en Van Waarde

Ik wil jullie nogmaals, mede namens de wethouder, 

gemeenteraadsleden en voltallige projectgroep van het CA Lelystad, 

van harte bedanken voor jullie warme ontvangst en inspiratie tijdens 

het werkbezoek aan de WaardeRing Zwolle van afgelopen vrijdag! 

Iedereen was unaniem aangenaam verrast en geïnspireerd over wat 

ze hebben gehoord en gezien. Jullie enthousiasme en praktische 

adviezen (zoals ‘organiseren van toeval’, ‘groot dromen/denken, klein 

doen’, levensecht leren, maar ook het slim delen van coaches en 

transport, een manifest i.p.v. samenwerkingsovereenkomst etc.) zijn 

goed blijven hangen. Hiermee was het een belangrijke, motiverende 

stap naar de realisatie van een Circulair Ambachtscentrum in 

Lelystad.

Wat ik gehoopt had van het werkbezoek is dan ook meer dan 

uitgekomen, waarvoor nogmaals onze grote dank.En hopelijk kunnen 

we over een aantal jaren jullie terug uitnodigen in een gloednieuw CA 

in Lelystad!

Kristel Logghe Social Enterprise Lab

https://waarde-ring.nl/hier-zie-je-hoe-een-circulair-ambachtscentrum-in-de-praktijk-kan-werken/
https://waarde-ring.nl/hier-zie-je-hoe-een-circulair-ambachtscentrum-in-de-praktijk-kan-werken/
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en nog veel meer
kennisdeling...
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Op bezoek...
• Tafelsessie tijdens het Nationale Congres van de Week van de CE over Circulaire 

Vaardigheden binnen WaardeRing, in samenwerking met Liedewij de Graaf.

• Workshop WaardeRing voor gemeenten tijdens het event Circulaire Economie 

voor Gemeenten van de Provincie Overijssel.

• Bezoek gemeente Dronten aan TIB

• Bezoek Circulus aan Noggus&Noggus Staphorst

• Bezoek gemeente Meppel aan Noggus&Noggus Staphorst

• Gemeenteraad Zwolle op bezoek bij Kringloop Zwolle

• Themadag in Moordrecht voor negen gemeenten (georganiseerd door cyclus) 

online presentatie over WaardeRing

• Lezing Circulaire Economie en WaardeRing voor vrijwilligers Stadkamer Zwolle

Kennisdeling 1 op 1...
• Gemeente Tilburg

• GronD en Alfacollege Groningen

• Gemeente Noord-Oost Friesland

• Gemeente Delft en Stantec

• Vervolggesprek gemeente Oosterhout

• Kennisdeling Cyclus en gemeente Gouda

• Kennisdeling gemeente Amersfoort en Natuur en Milieu Utrecht

• CA in Haarlem (Spaarnelanden). Informatie over innamepunt kringloop op de 

milieustraat

• Twente Milieu CA (opstartfase). Mogelijkheden voor CA op 1 locatie.

• Circulaire Economie - NVRD (Haagse Milieu Service). Mogelijkheden voor CA in 

Den Haag

• Afstudeerstagiair Ministerie I&W: meubelreparatie. 

• Afstudeerder hoge school van Hall Larenstijn: Onderzoek voor de gemeente 

Voorst naar het starten van een Circulair Ambachtscentrum

• Saxion studenten: onderzoek voor de gemeente Tubbergen over opzet van 

circulair ambachtscentrum De Rondgang. 

• Fibreshed

• Afstudeeronderzoek student Milieuwetenschappen aan de WUR: hoe circulaire 

ambachtscentra hergebruik en reparatie van textiel kunnen stimuleren. 



Partners
vinden partners

Statushouders leren Nederlands bij textielsorteercentrum 
Noggu&Noggus Staphorst
‘Wij hebben een aantal mensen in de kaartenbak die wel een inburgeringscursus 

hebben gedaan, maar de Nederlandse taal nog niet genoeg machtig zijn om 

makkelijk aan een betaalde baan te komen. Kunnen jullie wat voor ons betekenen?’ 

Zo luidde de vraag van de gemeente Staphorst een half jaar geleden. Het 

textielsorteercentrum bij Noggus&Noggus in Staphorst tiert inmiddels welig.

Weggeefmarkt Talentstad Praktijkonderwijs groot succes!
Docent Alette Swart staat op de kledingafdeling. ‘Het loopt als een trein! Eerst 

waren we bang dat er niemand zou komen, maar moet je nou eens zien! Elke 

woensdag en vrijdag konden mensen spullen brengen. En nu kan iedereen gewoon 

meenemen wat ze graag willen hebben. En er is geen sprake van gegraai, mensen 

zijn juist heel bescheiden. Het ontroert me gewoon. Voor herhaling vatbaar!’

De Kerst Pop-up is voor het tweede jaar op rij geopend
Docenten Miranda en Jeroen zijn trots op hun leerlingen van vso De Twijn. ‘Dit zijn 

jongens die het serieus nemen. Ze krijgen de kans om hier in het echt te werken en 

ze grijpen die ook. Het mooie is dat de klanten het ook inzien en er respect voor 

hebben. Ze weten dat het hier niet alleen tweedehands en duurzaam is, maar ook 

dat het een leerplek is voor leerlingen van allerlei verschillende scholen. Alles bij 

elkaar maakt dit een heel mooi en succesvol project.’ 

Technasium Thorbecke maakt duurzame energieontwerpen
Leerlingen Koen en Tobias ontwierpen een steampunkachtige lichtbox met de 

materialen die Kringloop Zwolle beschikbaar stelde. ‘Het verbaast me hoeveel 

spullen er weggegooid worden, terwijl je ze nog heel goed kunt gebruiken’, zegt 

Koen. ‘Ik wilde altijd al iets gaan doen op het gebied van architectuur, maar door 

deze opdracht ben ik wel geïnspireerd om meer te gaan doen met gebruikte 

materialen.’

Frion en TIB zetten een samenwerking op
Frion snipperde al papier voor de partners en maakte legpuzzels voor de 

kringloop om te kijken of alle stukjes aanwezig waren. Maar met de samenwerking 

met TIB staat er veel meer op stapel. CD’s en DVD’s sorteren,  kleerhangers en 

schilderijlijstjes demonteren: het circulaire hek is van de dam.
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https://waarde-ring.nl/statushouders-leren-nederlands-bij-noggusnoggus-in-staphorst/
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Blossom Architecture ontwerpt circulaire kiezels voor Hogeschool 
Windesheim
 ‘Steeds meer mensen werken thuis, als ze de keuze hebben’, zegt Maartje. ‘Terwijl 

ontmoeting juist zo belangrijk is: gezien worden, onderdeel uitmaken van een 

geheel. Maar dan moet het wel een beetje leuk zijn in je werkomgeving. Daarbij 

komen onze kiezels om de hoek kijken. Al wiebelend zorg je met z’n allen voor 

een opgewekte, ontspannen sfeer.’ 

De kiezels hebben nog een functie. ‘Het gaat om circulaire bewustwording. Wij 

willen ervoor zorgen dat facilitair medewerkers bij de inkoop nadenken over de 

aanschaf van hergebruikte materialen. Dat het een logische overweging wordt. 

Want dat is ons doel: dat er minder wordt verspild.’

Clienten Top Vechtdal Dalfsen demonteren routers voor Road2Work 
‘Tijdens een WaardeRing-partnerbijeenkomst sprak ik de bedrijfsleider van 

Road2Work en het bleek dat ons pand tegen de achterkant van hun terrein 

aanligt’, vertelt coördinator Erna Klaren van TOP Vechtdal. ‘Met ons team hebben 

we een kijkje genomen en toen we zagen wat daar allemaal gebeurt, leek het 

ons ook wel wat voor onze cliënten. Het is gestructureerd werk en het geeft 

voldoening. Onze deelnemers worden er heel blij van. Sommigen komen speciaal 

voor dit werk.’ Het hek werd ontsloten en de weg werd letterlijk vrijgemaakt voor 

het mooie samenwerkingsproject.

Atelier Noggus gaat los op mondkapjes van Wehkamp
‘Wie heeft belang bij een paar pallets onverkochte katoenen mondkapjes van 

de Wehkamp’, stond er een tijdje terug op de WaardeRing-app. Daarop worden 

regelmatig overgebleven producten, restpartijen en tot grondstoffen om te 

buigen ‘afval’ aangeboden. Atelier Noggus zag meteen mogelijkheden. Even 

later stonden aan de Strangeweg in Ommen tientallen dozen met duizenden 

mondkapjes op de stoep. ‘We hadden nog geen idee wat we ermee zouden 

gaan doen’, vertelt coördinator Bernardien Brinkhuis. ‘Maar daar maken we ons 

nooit zorgen over, het bruist hier van de duurzame creativiteit en de circulaire 

vindingrijkheid. Dit soort materialen prikkelt onze fantasie.’ En dat blijkt uit de 

kussens, geurzakjes en mobielen die er inmiddels vervaardigd zijn.

Shelduck.co | Bio-3D printing schaalt op
‘De grootste uitdaging zit ‘m in de techniek’, zegt oprichter/eigenaar Olivier 

Gossink. Hij lacht. ‘Gisteravond om tien uur was ik met een demoproductie bezig 

voor vandaag, vliegt de motor in de fik. Er is altijd wel iets dat er gebeurt. Maar 

toch… daar ga ik voor. Oplossingen zoeken voor de hobbels die je tegenkomt. 

Circulair pionieren is gewoon het leukste wat er is.’
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Partners
vinden partners

Deelname aan het Makersfestival op 18 maart 2023 
Met workshops ‘Tasjes maken van T-shirts’ van Atelier Noggus en Atelier Stiksels en 

de wokshop REWORN (Tasjes maken van jeans-kontzakken) door Cibap-studenten. 

TIB verkoopt DIY-pakketjes zoals dromenvangers en sleutelhangers. 

Het komt allemaal samen op het Makersfestival. Het plezier spat er van af. En dat is 

ook precies de bedoeling van de organisatoren:  “Wij vinden dat techniek magisch 

is én voor iedereen!  Zélfs als je misschien denkt dat je niet zo technisch bent…” 

WaardeRing-partners TechThis, Techlab, Sterk Techniekonderwijs Zwolle, Kringloop 

Zwolle, TIB, Cibap, Deltion en Windesheim droegen allemaal graag hun steentje bij 

en maakten met kleine aanpassingen het festival ook nog wat circulairder. Op naar 

de volgende editie!

Circulaire cultuur in de wijk
Arbeidstrainingscentrum TIB werkte samen met lokale kunstenaars aan een 

kunstwerk van onder andere CD’s en DVD’s. 

En verder...

• De GRIP-wagen is in de zomer ingevoerd in Dalfsen. Hier zamelen we ook CD’s/

DVD’s en kaarsen in voor onze WaardeRing partners!

• Gemeente Zwolle gaat servies van de kringloop afnemen

• Deltion, Remondis, Windesheim en Stichting Kringloop Zwolle verkennen hoe de 

producten die de scholen niet meer nodig hebben eventueel gebruikt kunnen 

worden door de kringloop.

• En heel bijzonder: de kringloopsteen! Een baksteen uit restkeramiek van de 

kringloop. Mooi samenwerkingsproject van WaardeRing-partners Kringloop 

Zwolle en Aberson. Lees er hier alles over. 
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In the spotlight
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Ik ken Maarten sinds mijn begin bij PSP. Eerst als DCPV-lotgenoot en later ook 
via het project kunststofherkenning bij de kringloopwinkels. Hij heeft mij een 
groot netwerk gebracht die verder reikt dan alleen plastics, maar ook textiel en 
hout. Maarten heeft mij ook actief betrokken bij dit netwerk en wist mij altijd 
te vinden als het over kunststoffen ging. Ik vond het ook leuk om hem te helpen 
met deze vraagstukken omdat Maarten hier altijd dankbaar voor was.

Maarten heeft veel voor WaardeRing betekend. Hij was de verbinder, de 
‘lopende LinkedIn’, wist nagenoeg van alle partners waar hun krachten lagen. Hij 
is toegankelijk, weet veel en is een leuke projectgenoot. Hij waardeert je en is 
ook vaak in voor een informeel praatje bij de kof昀椀e. 
Ik ga zijn waardering voor de kennis en krachten van anderen missen.

Erwin Zant
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in de picture

WaardeRing doet mee om de prijzen

• Top 3 Nationale Circular Award Public

• Top 5 Circulare Innovatie Top 20 Overijssel

WaardeRing-partners betrokken bij inspiratieroute Week van de CE 

Rova, Remondis, Oudfits, Goedhoutbaar, Sustain, 

Kringloop (talahuis), Repair Cafés, Zwolsche Zwammen

WaardeRing-partners halen prijzen

• Claca Design: 1e plaats Award voor Duurzaamheid in de categorie ‘Hergebruik’

• Oudfits: 2e plaats Award voor Duurzaamheid in de categorie ‘Hergebruik’

https://waarde-ring.nl/waardering-presteert-goed-in-circulaire-innovatie-finales-2023/
https://waarde-ring.nl/waardering-partners-presenteren-zich-op-circulaire-inspiratieroute/


in de pijplijn

• De Zwolse praktijkscholen, Stichting Travers Welzijn, SVO Vakopleiding Food 

en Stichting Kringloop Zwolle starten het initiatief Kliek: maaltijden koken 

van voedsel dat op de datum is. Chefs, souschefs, keukens, restaurants en 

een winkel zijn er al, nu nog het voedsel!  Kliek is op zoek naar winkels en 

restaurants die mee willen doen.

• De start van een nieuwe fase: een locatie WaardeRing. In de Bogenhal 

(de eerste Zwolse IJsselhal) wordt ruimte gemaakt voor een circulair 

ambachtscentrum! We zijn druk bezig om te inventariseren welke partners 

samen willen komen op één locatie. 

• Deltion werkt aan een Materialen Experience Center (MEC). Daar worden ook 

materialen van de kringloop beschikbaar gesteld voor het onderwijs.

• Digitale matchingtool DuSpot kan mogelijk vraag en aanbod van WaardeRing 

bij elkaar brengen. We bekijken de mogelijkheden, samen met Teun-app-

ontwikkelaars.

• Een nieuwe campagne rond CD’s/DVD’s. Er is genoeg sorteercapaciteit in het 

netwerk om een extra stroom vanuit de kringloop en de GRIP-wagen aan te 

kunnen.

• We onderzoeken de mogelijkheden van het platform MAEX (Social Handprint) 

om de financiële waarde van WaardeRing weer te geven.

• De Animo Groep schrijft een adviesrapport voor een toekomstbestendige 

opzet (beleidsmatig, financieel en bestuurskundig) voor WaardeRing.

• Ook in ontwikkeling: makers en Schatkamer krijgen een plek in het duurzame 

woonwarenhuis Live Like This in Zwolle. 

En verder: 

• Deelname aan het Makersfestival 2024

• Doorstart van levenlang-leren-winkel Van Waarde 2024

• Het realiseren van een meubelreparatieketen in Zwolle

• Etc. etc.
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https://waarde-ring.nl/waardering-neemt-eerste-stap-richting-de-volgende-fase/
https://waarde-ring.nl/van-fast-furniture-naar-duurzaam-woonwarenhuis/
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partners blikken
terug en vooruit

Wat is het mooiste succes van afgelopen jaar? 

Ik ben natuurlijk pas net begonnen bij WaardeRing, maar wat ik het mooiste vind, 

is de inzet en bevlogenheid van alle mensen die bij WaardeRing zijn betrokken. Ik 

merk bij iedereen die ik ontmoet een enorme drive en intrinsieke motivatie om de 

wereld een beetje beter te maken, door bezig te zijn met duurzaamheid én met het 

betrekken en vooruit helpen van mensen. 

De kerst pop up store is daar een mooi voorbeeld van, maar ook bijvoorbeeld het 

maken van kaarsenhouders van oude cd’s, het leren van de nederlandse taal aan 

statushouders terwijl ze werken op het sorteercentrum van de kringloop. Eigenlijk 

alle mooie projecten die er lopen en die voortkomen uit het WaardeRing netwerk. 

Wat ik ook bijzonder vind is dat er zoveel leerlingen betrokken zijn bij circulariteit, 

dat zorgt ervoor dat circulariteit in de toekomst een doodnormaal onderdeel is van 

ieder proces. 

Kansen voor de toekomst

Laten zien aan een groter publiek waar we mee bezig zijn, hoeveel mogelijkheden 

er zijn om zelf een bijdrage te leveren aan een circulaire samenleving en dat ook 

laagdrempeliger te maken. De ‘open keuken’ van WaardeRing in de vorm van een 

fysieke locatie zou daarvoor geweldig zijn. 

Wens voor 2024 

Aan de slag met het borgen van WaardeRing voor de toekomst. Kijken wat er nodig 

is om het netwerk goed te laten functioneren op de langere termijn. En verder 

vooral doorgaan met alle mooie initiatieven die er zijn en nieuwe projecten en 

samenwerkingen vormgeven. 

Francien Grobbee
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Wat is het mooiste succes van afgelopen jaar? 

Mijn grootste succes was de opening van de kerst pop-up, waar inmiddels meer 

dan 100 leerlingen bij betrokken zijn.

Waar zie je kansen voor de toekomst voor WaardeRing?

De Waardering is een voedingsbodem van kansen.  Het gaat dus niet om welke 

kansen ik zie, maar welke zich aandienen.

Wat is je wens voor 2024?

Voor 2024 wens ik mooie, sociale en duurzame samenwerkingen.

Wilma Voortman
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kansen voor mensen
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Wat was je mooiste succes van het afgelopen jaar?

De recycleklussen die we op onze dagbestedingsgroepen uitvoeren zijn een 

groot succes. Het is een klassieke win-winsituatie die aan alle kanten zorgt dat 

mensen met een beperking mee kunnen doen.

Cliënten zijn onderdeel van de circulaire samenleving, leveren een zinvolle 

bijdrage om van afval een grondstof te maken, zijn harde werkers en worden 

gewaardeerd voor hun werk. 

Waar zie je kansen voor de toekomst voor WaardeRing?

De samenwerking die we nu zijn aangegaan ontwikkelt zich mooi. We zijn de 

uitprobeerperiode voorbij en glansrijk doorgekomen. De vervolgstap is het 

doorontwikkelen van waar we nu mee bezig zijn. 

Daar liggen zeker nog meer kansen voor zowel cliënten als voor onze organisatie. 

Doordat we zonder tijdsdruk toch een groot volume recyclewerkzaamheden 

aankunnen, zijn we als Frion een goede samenwerkingspartner. 

Onze kansen liggen op het vlak van verbinding met de waardeRing-partners en 

bekendheid dat er bij Frion hele mooie dingen gebeuren.  

      

Wat is je wens voor 2024?

Ik wens iedereen maximaal gezondheid en geluk zodat het net geen zeer doet.  

En het is mijn wens om nog meer te laten zien dat mensen meer zijn dan hun 

beperking.

Marc van den Buijs



Wat was je mooiste succes van het 

afgelopen jaar?

Account PI’s (gevangenissen) 

Noord-Oost Nederland als klant 

binnen gehaald. Vers voedsel voor 

gedetineerden waar ze zelf mee gaan 

koken om ze te helpen naar een goede 

terugkeer in de maatschappij!

Waar zie je kansen voor de toekomst 

voor WaardeRing?

Meer inkoop bij elkaar door gezamelijke 

website/shop (die natuurlijk ook door 

iedereen gebruikt kan worden).

Wat is je wens voor 2024?

Samen nog meer IMPACT maken in 

en rond Zwolle! Met daarbij nog meer 

tamtam (marketingcommunicatie)!

Jeroen Stegeman

Wat was je mooiste succes van het afgelopen 

jaar?

Samenwerking met kringloop Noggus&Noggus 

om in Dalfsen om ons assortiment aan geoogste/

tweedehands bouwmaterialen te vermarkten

Waar zie je kansen voor de toekomst voor 

WaardeRing?

Opschalen van het gebruik van geoogste 

bouwmaterialen, klein beginnen en successen 

delen

De energietransitie is laaghangend fruit, dit gaat 

goed. Laten wij materiaal en producten stromen 

per stroom circulair maken.

Wat is je wens voor 2024?

De drempel voor het gebruik van geoogste 

bouwmaterialen verkleinen met de 

Omgevingswet in de hand

Simon Harmens
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Wat was je mooiste succes van het afgelopen 

jaar?

De andere manier van het verwerken van 

kunststof reststromen vanuit de kringloop. 

Door het sorteren bij de bron, het shredderen, 

is WaardeRing een voorbeeld geworden voor 

Nederland. Circulaire economie dichter bij en 

dichter bij de bewoner.

Waar zie je kansen voor de toekomst voor 

WaardeRing?

Vanuit de reststromen nog meer 

hoogwaardigere inzet van kunststof reststromen 

binnen de regio, maar deze best practice 

uitbreidden naar heel (Oost) Nederland.

Wat is je wens voor 2024?

Veel meer van dit goeds. Circulaire kunststoffen 

dicht bij de bewoners van de regio.

Martijn Kerssen
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Onze mooiste successen van het afgelopen jaar staan goed 

omschreven op waarde-ring.nl. Klik op de foto’s voor meer informatie!

In het project Urban Upcycling onderzoeken initiatiefnemer Hogeschool van 

Amsterdam, Hogeschool Windesheim en de Universiteit van Maastricht samen 

met gemeenten, kennispartners en bedrijven hoe upcycling in stedelijke context 

vorm kan krijgen: waar gaat het goed, waar knelt het en waarom. In maart 

ontving WaardeRing het consortium in het Arbeidstrainingscentrum TIB in Zwolle.

Binnen een week een product ontwerpen 

dat gemaakt is van kringloopmateriaal en 

reproduceerbaar moet zijn in de sociale 

werkplaats: derdejaars studenten van de opleiding 

Industrial Product Ontwerp (IPO) gingen de 

uitdaging aan...

Een half jaar later gingen de 

studenten van dezelfde opleiding 

aan de slag met interieur- 

en productontwerpen. Met 

verbluffende resultaten...

Voor wat betreft de toekomst: het 

laten aansluiten van Windesheim 

studenten bij actuele WaardeRing 

initiatieven en locaties is ook in 

volgend jaar iets heel waardevols. 

Van Kringloop, naar de Van Waarde 

winkel, op naar de booghal?

Martijn Verkuijl
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https://waarde-ring.nl/upcycling-en-ecosystemen-wat-werkt-wel-en-wat-niet-een-onderzoek/
https://waarde-ring.nl/upcycling-en-ecosystemen-wat-werkt-wel-en-wat-niet-een-onderzoek/
https://waarde-ring.nl/binnen-een-week-van-niets-naar-een-concept-international-week-bij-industrial-product-design/
https://waarde-ring.nl/studenten-maken-nieuw-van-oud-voor-de-van-waarde-winkel/
https://waarde-ring.nl/binnen-een-week-van-niets-naar-een-concept-international-week-bij-industrial-product-design/
https://waarde-ring.nl/binnen-een-week-van-niets-naar-een-concept-international-week-bij-industrial-product-design/
https://waarde-ring.nl/studenten-maken-nieuw-van-oud-voor-de-van-waarde-winkel/
https://waarde-ring.nl/studenten-maken-nieuw-van-oud-voor-de-van-waarde-winkel/


Wat was je mooiste succes van het afgelopen jaar?

Het viel mij afgelopen jaar op dat er ontzettend veel energie in het netwerk zit. 

Aan ideeën hebben we nog lang geen gebrek en dat is een heel goed teken! Van 

nieuwe materiaalstromen tot nieuwe activiteiten, onderzoeken, ontwerpen of zelfs 

locaties. 

Daarbij delen we alles wat we doen door het hele land en wordt WaardeRing 

echt als een voorbeeld gezien. Wat wij echter altijd meegeven is dat het staat 

of valt met een enthousiast netwerk, en dat hebben wij! Er wordt ontzettend 

veel gedaan en, even belangrijk, ook veel opgedane kennis gedeeld. Zo gaan 

Frion en het arbeidstrainingscentrum van Thorbecke, de Twijn en Talentstad 

in Bedrijf samenwerken, op basis van de positieve ervaringen van het 

arbeidstrainingscentrum. Ineens hebben we meer dan dubbel zoveel sorteer- en 

demontagecapaciteit! 

Het netwerk staat niet stil. Zodra een samenwerking slaagt, kijken partners hoe ze 

dit kunnen delen of nog verder kunnen brengen. Uit enthousiasme en trots. Dat is 

het grootste succes en dit zal altijd de kracht van WaardeRing zijn. 

Waar zie je kansen voor de toekomst voor WaardeRing?

We hebben afgelopen jaar interessante gesprekken gevoerd met DuSpot. Een 

platform dat in eerste instantie bedoeld is voor de bouwsector om circulaire 

bouwmaterialen vraag- en aanbodgestuurd bij elkaar te brengen. DuSpot staat 

open voor samenwerking met WaardeRing. Wellicht kunnen we komen tot een 

versie waarbij WaardeRing partners direct het aanbod binnen het netwerk 

kunnen zien én actief om materialen kunnen vragen. Dit geeft ons nog veel meer 

inzicht in wat er mogelijk is binnen het netwerk en kan partners sneller bij elkaar 

brengen.  

Wat is je wens voor 2024?

Wij, als partners, weten wat WaardeRing voor je kan doen als je er energie in 

stopt. Daarbij worden we steeds bekender, maar blijft het lastig om te laten zien 

wat we doen en kunnen. Het feit dat Mark Oldengarm de materiaalstromen van 

WaardeRing in de regio in kaart aan het brengen is, helpt hier zeker bij. De sociale 

kant is echter moeilijker weer te geven.

Het zou mooi zijn als wij in 2024 de waarde van WaardeRing (mensen én 

materialen) weten te vangen in een universele taal die onze impact weergeeft. 

Niet omdat wij zelf niet in onze impact geloven, maar omdat WaardeRing uniek 

is en niet binnen de huidige lijntjes past. We werken met elkaar aan meerdere 

doelstellingen, op een manier die uniek is in de regio. Ik zou graag willen laten 

zien dat we meer zijn dan een “leuk initiatief”. Onze manier van samenwerken is 

onderdeel van een nieuw circulair en inclusief systeem. 

Ilse Postma
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Wat was je mooiste succes van het afgelopen jaar?

De mooiste ervaring is toch wel het winnen van de ‘Award voor Duurzaamheid’ 

in de categorie ‘Hergebruik’. Het was een nek aan nek race met Irma met 

haar pruttelzak die een verdiende 2e plaatst heeft. Super spannend was het. 

Uiteindelijk mocht ik mezelf de winnaar noemen dankzij de vele stemmen uit mijn 

netwerk. Zo bijzonder om zo veel steun te ervaren.

Dit alles was natuurlijk niet mogelijk geweest zonder het netwerk van de 

WaardeRing. Door de samenwerking met Noggus&Noggus en Thorbecke PRO ben 

ik in staat geweest meerdere mooie tassen te ontwerpen en te maken voor de 

CIRCO Collectie, de circulaire tassen collectie van ClaCa Design. 

Noggus&Noggus leverde het leer van niet verkoopbare leren banken. Zij 

ontmantelen de banken en vervolgens wordt dit leer in containers aangeleverd 

bij het praktijk onderwijs van Thorbecke waar leerlingen het leer schoonsnijden 

en uitsorteren als onderdeel van hun leertra ject. De niet bruikbare delen worden 

verwijderd en de bruikbare delen uit gesorteerd voor het naaiatelier van 

Noggus&Noggus en ClaCa Design.

Waar zie je kansen voor de toekomst voor WaardeRing?

Kansen die ik zie voor de Waardering is dat er nog meer gebruik wordt gemaakt 

van elkaars mogelijkheden en talenten. Meer samenwerkingen tussen de grotere 

organisaties en kleine ondernemers/zzp-ers. Elkaar nog beter leren kennen zodat 

men weet van welke talenten in het netwerk gebruik gemaakt kan worden. Een 

soort vraag en antwoord omgeving voor talent en kennisdeling. 

Wat is je wens voor 2024?

Mijn persoonlijke wens is natuurlijk dat de Circulaire Tassen Collectie meer 

aandacht krijgt waardoor er meer verkopen komen en uiteindelijk de ontwikkeling 

van een leeratelier mogelijk is waar hoogwaardige leren tassen gemaakt kunnen 

worden en minder productie naar het buitenland gaat. Dat ontwerpers hier in 

eigen land kunnen produceren. 

Verder hoop ik op mooie ontwikkelingen voor de WaardeRing 

en we als netwerk groeien en een fysieke locatie krijgen om te 

ontmoeten. 

En als laatste wens ik natuurlijk iedereen heel veel liefde en 

gezondheid toe.

Claudia Casagrande
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Wat was je mooiste/leukste succes van het afgelopen jaar?

Het leukste succes voor Atelier Oudfits was de nominatie in de Overijselse 

Circulaire Innovatie Top 20. Dat de Pruttelzak daarin een mooie kwalificatie heeft 

gehaald en dat Maarten van Dongen aan het shinen was in een echt Oudfits 

kolbert op het podium. Het mooiste succes is de verkoop van de Pruttelzakken met 

daarbij, lees vooral, de verbazing van de mensen die de Pruttelzak kochten of zelf 

maakten tijdens de workshops. Dat daar vele blije gezichten naar voren kwamen 

en leuke reacties uit het hele land. Het meest verrassende is het vele inleveren van 

spijkerbroeken die een tweede kans krijgen in mijn atelier. 

Waar zie je kansen voor de toekomst voor WaardeRing?

Sowieso het blijven verbinden in kansen voor mensen en materialen en het milieu. 

Door het ambacht vaker op 1 te kunnen zetten en niet de kosten. De waarde van 

het hergebruik te kunnen kanaliseren tot een juiste waarde. Er zou een herkenbaar 

verkoop/ambacht-icoon ontwikkeld moeten worden, naast het icoon:   

Zodat de mensen meteen weten dat het een meerwaardeproduct is

dat staat voor mensen, materialen en milieu. 

Wat is je wens voor 2024? 

Voor mij is de bewustwording een van de belangrijkste speerpunten en ik hoop 

daar in 2024 een extra steentje aan bij te dragen. 

Op 4 januari start Atelier Oudfits samen met Jongerenwerk van SaamWelzijn en 

gemeente Dalfsen een project “Pimp It” met het hergebruik van jeans jackets en 

broeken, voor jongeren tussen de 12-20 jaar.

Het vervolg hierop is het zelf maken van een boomerjack van ingezamelde 

jeans met een heuze fotoshoot op het eind. Hierbij wordt de bewustwording 

van hergebruik en het minimaliseren van het kopen van fast-fashion onder de 

aandacht. 

Daarnaast wens ik iedereen een goed, creatief en een 

waardevol 2024 toe!

Irma van der Mee



Wat was je mooiste succes van het afgelopen jaar? 

Ik ben per 1 september in dienst getreden, dus heb nog weinig acties 

daadwerkelijk afgerond, maar als ik terugkijk naar afgelopen periode is mijn 

mooiste succes de start van gft bij hoogbouw in gemeente Zwartwaterland. We 

zijn bezig met de inventarisatie zodat ook de hoogbouw straks hun grondstof 

gescheiden kan inleveren. 

Waar zie je kansen voor de toekomst voor WaardeRing? 

Ik zie voornamelijk kansen in samenwerking met andere maatschappelijke 

organisaties (Noggus&Noggus) om op grotere schaal impact te maken en vooral 

te laten zien dat het kan! Daarnaast zie ik kansen om mensen die momenteel een 

uitkering hebben te betrekken bij WaardeRing om hen toch een bijdrage te laten 

leveren aan de maatschappij (waar mogelijk uiteraard).

Wat is je wens voor 2024? 

Ik heb toevallig een artikel gelezen over ons perspectief van de aarde, met wat 

inspiratie zoals: Laat 2024 een jaar zijn waarin duurzaamheid niet alleen een doel 

is, maar een levenswijze die bloeit in elk aspect van ons dagelijks bestaan. Begroet 

2024 als een jaar van bewustzijn, waarbij elke beslissing bijdraag aan het behoud 

van onze kostbare aarde. Een algemene wens van mij is meer UPV’s en statiegeld 

om meer dan alleen blikjes en flesjes. 

Luck van der Burg
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2023 Is alweer voorbij gevlogen en dan de vraag: wat is je mooiste succes van 

het afgelopen jaar. Kies er maar eens een uit. We zitten nooit stil en er zijn zoveel 

mooie samenwerkingen groot en klein. 

Een van de mooiste vindt ik dan toch hoe er intern ruimte is voor ontwikkeling 

van mensen. Inmiddels zelf al een aantal mensen mogen begeleiden in een 

persoonlijke groei of groei richting de arbeidsmarkt. Dat kan alleen als dit 

gedragen wordt door het hele team. Het is dan ook zo mooi om te zien dat wie je 

ook bent of wat je achtergrond ook is, je wordt hartelijk ontvangen en opgenomen 

in het team en ondersteund in je leerproces. 

Waar ik dan nog kansen zie? Dit ligt dicht bij mijn wens voor komend jaar. Dit 

is meer bewustwording binnen de gemeente in de breedste zin van het woord. 

Dan heb ik het over waar wij als organisatie voor staan en wat wij doen. Over 

hoe spullen nog een tweede leven krijgen, hetzij in een ander jasje. Hoe wij ‘afval’ 

omzetten in grondstoffen en hoeveel handen daar wel niet voor nodig zijn en 

daarmee zoveel mooie werk/leerplekken creëren en bieden voor elk niveau.

Janet Jansen, bedrijfsleider Noggus&Noggus Hasselt
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Project ZWOL is, in mijn circulaire atelier, nog steeds een 

groeiend project. Steeds meer vrijwilligers weten de weg 

naar het atelier te vinden om samen onderdeel te zijn van de 

oplossing namelijk: hoe kunnen plaatselijk verkregen wol en 

tweede kans materialen een doel krijgen ipv op de afvalberg 

terecht te komen. Veel voldoening, sociale contacten, 

overdracht aan kennis en Zinnig bezig zijn. Het Zinnig uit de 

bedrijfsnaam KunstZinnig textiel krijgt in dit project gestalte.

Contacten met partners binnen WaardeRing zijn gelegd en 

zijn er de oorzaak van dat het onderzoek verder verfijnt kan 

worden.

Voor 2024 wens ik ons en jullie toe dat de circulaire 

economie in Zwolle mag groeien. Mijzelf en jullie wens ik 

toe dat het Project ZWOL een breder publiek mag gaan 

bereiken. Om zo meer mensen bewust te maken van de 

schoonheid van ambacht. Het nut van bewust omgaan met 

materialen. Maar ook het geluk dat jij kunt krijgen als je de 

handen uit me mouwen steekt. Want, maken maakt blij.

Annemarie van der Veen

Het leukste WaardeRingsucces vind ik de Van 

Waarde Winkel. Verschillende scholen, Kringloop 

en WaardeRing werken samen om Kerstmaterialen 

een tweede kans te geven. Door de levensecht 

leren stageplaatsen krijgen de leerlingen de kans 

om in een echte WOW-omgeving zich te mogen 

ontwikkelen.

Voor de toekomst zie ik kansen voor een vaste 

locatie WaardeRing. Samen leren, ondernemen, 

inspireren, bewust worden en werken aan een 

circulair Zwolle en omgeving.

Mijn WaardeRingwens voor 2024... samen mensen 

inspireren om circulair denken en handelen als 

vanzelfsprekend te beschouwen

Wilco Wezenberg
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Wat was je mooiste succes van het afgelopen 

jaar?

We hebben enorm genoten van Marwin en 

John Garret die als shopmanagers aan de slag 

gingen in de Kerst Pop-Up Store. De combinatie 

van ondernemerschap én de (commerciële) 

mogelijkheid van tweedehands artikelen, was een 

gouden combinatie. Echt een win-win. Werken aan 

je eigen skills, en ontdekken dat duurzaam werkt. 

Waar zie je kansen voor de toekomst voor 

WaardeRing?

Blijvend netwerken; met open deuren. Concrete 

verhalen delen, zodat we als partners elkaar 

kunnen vinden in bestaande en aanstaande 

uitdagingen.

Simon Hulshof
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Wat was je mooiste succes van het afgelopen jaar?

Cibap is vanaf de start betrokken bij WaardeRing en we hebben sinds eind 2019 

met verschillende ontwerp- en onderzoeksopdrachten al heel wat studenten 

op het duurzame en circulaire spoor gezet. Heel bijzonder afgelopen jaar was 

het 3D-printproject met reststromen, met WaardeRing-partner Shelduck.co. 

Experimenteren met filament van afval zoals koffiedik, zaagsel en papier, en daar 

dan pennenhouders en bijvoorbeeld bekers van maken: hoe bijzonder is dat? Met 

zo’n project merk je hoe gedreven de partners zijn en hoe creatief en vindingrijk de 

studenten en de docenten. 

Waar zie je kansen voor de toekomst voor WaardeRing?

Waar WaardeRing-partners met elkaar in gesprek gaan, ontstaan kansen en 

mogelijkheden. Het leuke is dat je ze niet hoeft aan te sporen om zulke kansen te 

grijpen: dat gaat bijna als vanzelf. Waarop de mooiste projecten ontstaan. Dus ik 

zou zeggen: we gaan gewoon zo door, dan blijven we groeien en bloeien met meer 

partners en wellicht een fysieke locatie. 

Wat is je wens voor 2024?

Het genoemde 3D-printproject was eenmalig. Cibap gaat ervoor om circulariteit 

en duurzaamheid structureel in te bedden in ons curriculum en onze opleidingen 

en wat dat betreft zijn we al een heel eind op de goede weg. Kwestie van de koers 

blijven volgen. We hopen daarbij nog meer aansluiting te vinden bij WaardeRing-

partners. Niets zo inspirerend als mensen die nieuwe perspectieven vanuit dezelfde 

gedrevenheid belichten! 

 

Minze Leistra
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Het is gaaf om te merken dat mensen steeds vaker aan ‘hergebruik’ denken. Zowel 

inwoners als organisaties hebben er volop aandacht voor.  

 

In Ommen werkt kringloopwinkel Noggus & Noggus samen met (onderwijs)partijen 

zoals Boslust, arbeidstrainingscentrum ATC Ommen, TIB en Frion. Voor het nieuwe 

jaar zien we zeker kansen in een nóg breder circulair netwerk. 

 

Atelier Noggus is een onderdeel van de kringloopwinkel waar prachtige, circulaire 

parels worden gemaakt. De wens is om in 2024 fulltime te gaan draaien, dat 

betekent dat we nog veel vrijwilligers erbij kunnen gebruiken. Ben of ken je iemand? 

Laat het ons vooral weten!  

 

Bernadien Brinkhuis (Noggus&Noggus) en Bitoen Tran (gemeente Ommen)

2023 WaardeRing   35



36 WaardeRing 202336 WaardeRing 2023

Wat is het mooiste/leukste succes van afgelopen jaar? 

Hoewel ik nog niet zo lang bij WaardeRing ben betrokken vindt ik het mooi om te 

ontdekken hoe veel positieve energie er in het netwerk stroomt. Voor mij werd dit 

heel tastbaar tijdens de opening van de kerst pop-up omdat er zoveel mensen 

langskwamen om te kijken en/of om een bijdrage te leveren. Heel mooi om te zien!

Kansen voor de toekomst

Volgens mij zijn er veel kansen voor WaardeRing in te toekomst. Het is maar 

net welke richting we kiezen. Maar volgens mij is er sowieso een kans om meer 

partners aan te sluiten bij het netwerk en meer uitwisselingen tussen partners te 

faciliteren zodat er nog meer mooie producten van restromen komen. Ook zie 

ik een kans voor WaardeRing om nog sterker de voorbeeldfunctie in te nemen 

om soortgelijke netwerken te creëren binnen Nederland. Of om dit zelfs via een 

eigen methode uit te zetten. Uiteindelijk denk ik dat de belangrijkste kans voor 

WaardeRing op dit moment is om te bepalen wat het wilt zijn. Het is de vroege 

groeifases door dus nu mag de vraag beantwoord worden op wat voor manier het 

volwassenheid wilt gaan bereiken. 

Wens voor 2024 

Mijn wens is dat mensen op kritische posities de waarde van WaardeRing nog 

meer erkennen of inzien. Er gebeuren zoveel mooie dingen binnen het netwerk die 

verdienen om gezien te worden. Dus moge alle stoplichten voor WaardeRing op 

groen staan komend jaar!

Daniel Cohen Stuart

Waar zie je kansen voor de toekomst voor WaardeRing?

Circulaire werkzaamheden beschikbaar stellen voor ontwikkeling van mensen die 

(soms tijdelijk) een afstand tot de arbeidsmarkt hebben. 

Met het netwerk van Waardering ontdekken welke grondstoffen op welke wijze 

bewerkt kunnen worden, zodat deze opnieuw gebruikt kunnen worden. 

Samen creëren we gemeenschappelijke Waarde door circulariteit en inclusie met 

elkaar te verbinden. 

Gerwin de Vries



Wat was je mooiste succes van het 

afgelopen jaar? 

Het is gaan bruisen in 2023! In 2022 is er veel 

aangejaagd en is het vertellen over WaardeRing 

een belangrijke speerpunt geweest, in 2023 is dit 

veranderd omdat mensen opeens zelf richting 

het netwerk kwamen om inspiratie op te doen. Er 

zijn veel werkbezoeken gepland met hele diverse 

groepen, wat prachtig was. De zaadjes hebben 

zich verspreidt en in 2023 is er veel opgebloeid 

zoals de samenwerking met VME & the Substitute 

voor Live Like This en de Reparatie straat. Het 

zoeken naar een locatie om als collectief te landen 

en het oprichten van een tweede editie van de 

pop-up winkel. Op allerlei gebieden was 2023 

voor WaardeRing een bloei en bruisjaar. 

Waar zie je kansen voor WaardeRing? 

WaardeRing is een prachtige manier om 

kruisbestuiving te realiseren en duurzame/

incuslieve samenwerkingen verder te 

optimaliseren, we doen dit al heel goed in de regio 

en een mogelijke kans is om dit uit te breiden met 

partijen uit andere regio’s om de samenwerking 

verder te versterken.

Wat is je wens voor 2024? 

Mijn wens is om in 2024 de eerste stappen te 

maken van de achterkant van de kringloop naar 

de voorkant bij bedrijven om meer vanuit het 

onderwerp van producten impact te maken en 

zodoende de product instromen bij de kringloop 

te reduceren zodat we aan beide kanten slagen te 

maken. 

Barnoe Barzingi
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wij wensen iedereen 

昀椀jne feestdagen en een mooi, 
duurzaam en circulair 2024!
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